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§ 15 Årsanalys 2023 

FSN-2024-74 
 
Sammanfattning 
Förvaltningens Årsanalys 2023 till funktionsstödsnämnden. Funktionsstödsnämnden 
redovisar ett underskott om 210 622 729 kronor för 2023. På sitt sammanträde den 21 
december beslutade kommunfullmäktige att befria funktionsstödsnämnden från 
resultatansvar för den prognostiserade negativa budgetavvikelsen 2023. 
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner Årsanalys 2023. 

Särskilda yttranden 
Josefin Anselmsson (M), Filip Nanne (M) och Peter Eliasson (M) lämnar ett särskilt 
yttrande i ärendet. (se Bilaga 1) 
 
Patricia Olsson Escalante (V) och Madeleine Håkansson (V)  lämnar ett särskilt yttrande i 
ärendet. (se Bilaga 2) 
   

Beslutsgång 
Mötesordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut vilket är att godkänna 
årsanalysen. 
 
Mötesordförande frågar nämnden om förslaget är rätt uppfattat och om nämnden i så fall 
kan kan besluta i enlighet med detta. Efter jakande svar finner ordförande att en enig 
nämnd godkänner Årsanalys 2023. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret via programmet Stratsys 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Årsanalys 2023 
• Beslut FSN-AU 240208 (§36) Årsanalys 2023 
• Årsanalys funktionsstödsnämnden 2023 
• Nyckeltalsbilaga 
• Presentation FSN 240219 - Årsanalys 2023 + Månadsrapport februari 2024 
• Beslut FSN 240219 (§15) Årsanalys 2023 med särskilt yttrande (M) och (V) 
• Funktionsstödsnämndens Årsanalys 2023 
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Bilaga 1        
    

 

Särskilt yttrande 
 

Årsanalys 2023, FSN-2024-74 
 

Moderaterna och Centerpartiet ser med viss förhoppning på den milstolpe 2023 blivit för 
nämndens ekonomiska styrning framöver vad gäller korrelationen mellan uppföljning och 
kontroll vid sidan av budgetram och samhällsansvar. Däremot vill vi med det också 
uppmärksamma vikten av respekt och medvetenhet för de förflyttningar man nu gör vad gäller 
dess inverkan på personal och malmöbor avseende arbetsmiljö, kontinuitet och kvalitet. I detta är 
vårt medskick till nämnden att arbetsmiljö och insatskvalitet behöver få ett tydligare utrymme i 
samtalet. Våra partier är därtill fortfarande av den mening att det politiska styret kunde agerat 
långt tidigare för att hantera eskalerande underskott och i det potentiellt förebyggt de negativa 
konsekvenser för brukare och personal som akuta eller mer omfattande åtgärder innebär.  

Nämndens ekonomiska utfall har inte kommit som någon överraskning och har inte heller varit 
resultatet av tillgodoseende av rättigheter enligt LSS utan snarare tvärt om, konsekvensen av 
sämre beslut, dålig arbetsmiljö och låg kvalitet. Det ansvaret är självklart inte förvaltningens utan 
ett rent politiskt.  

 

Funktionsstödsnämnden 2024-02-19 

Josefin Anselmsson (M) 

Filip Nanne (M)  

Peter Eliasson (M) 

 

Med instämmande av 

Lise-Lott Douhane (M) 

Joakim Larsson (M) 

Ewa Langerbeck (C)  
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Bilaga 2                   
    

 

Särskilt yttrande 
 

Årsanalys 2023, FSN-2024-74 
 

Vänsterpartiet har tagit del av Förvaltningens Årsanalys 2023. Förvaltningen anger i analysen att 
det finns obalans mellan brukarnas behov och de personella resurserna. För att möta denna 
obalans kommer förvaltningen att fortsätta arbetet med att säkerställa att: 

”… brukarens behov möts med rätt insats, på rätt sätt, i rätt tid och utifrån rätt ekonomiska förutsättningar.” 
(se sid 4 i Årsanalys 2023).  

På sida 28 av Årsanalys 2023 talar man om:  

”Effektiv verksamhetsstyrning med anpassning till tilldelade resurser…” 

Vänsterpartiet önskar betona vikten att fokus måste vara rättigheterna för den enskilde. Det 
behöver vara tydligt och genomsyra hela verksamheten att rätt ekonomiska förutsättningar 
motsvarar de ekonomiska förutsättningar som tillgodoser att den enskildes rättigheter blir 
tillgodosedda. Vänsterpartiet hade hellre sett att man talade om effektiv verksamhetsstyrning 
utifrån den enskildes rättigheter. Vänsterpartiet vill betona att det inom verksamheten arbetas 
med mänskliga rättigheter som både tillstyrks genom LSS och genom FN:s konvention om 
rättigheter för personer med funktionsnedsättning.  

Det anges i Årsanalys 2023 att det arbete som har påbörjats med att jämföra kostnader per 
brukare med andra kommuner kommer att utgöra ett underlag för framtida ställningstagande. 
Vänsterpartiet ställer sig frågande till vad en sådan kollektiv jämförelse kommer att bidra till i en 
verksamhet som utgår från individens specifika behov. Det är Vänsterpartiets farhåga att en 
jämförelse kommer att bidra till en jakt på kostnadsbesparingar om det visar sig att en kommun 
erbjuder insatser till en lägre kostnad. En kommuns kostnad kommer aldrig att ge en bild av 
brukarnas behov och därmed kan slutsatser om kostnaden är för hög eller ej dras. Precis som 
förvaltningen skriver i “Rapport brukarundersökning 2023” s.5: 

“...understryker svaren i brukarundersökningen att olika individer har olika behov, och att 
förståelsen för dessa behov är avgörande för att skapa en trygg och stödjande boendemiljö.” 

Förvaltningens skrivelse understryker att en kollektiv jämförelse av kostnader inte kommer att ge 
en bra bild av hur vi egentligen ligger till kostnadsmässigt i förhållande till andra kommuner.  

För att kunna förbättra verksamheten måste grunden vara de utsagor våra rättighetsbärare och 
medarbetare ger oss vara utgångspunkten.  
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Det är därför nedslående att se att svarsfrekvensen i brukarundersökningen är låg. Vänsterpartiet 
ser allvarligt på att vi inte får in tillräckligt med svar och ser positivt på att förvaltningen kommer 
att jobba vidare med den frågan.  

Vänsterpartiet ser positivt på att det sker ett kontinuerligt förbättringsarbete. Dock saknar vi att 
rättighetsperspektivet explicit framkommer. Exempelvis återfinns följande skrivelse på s.25: 

“Två stora åtgärder som beslutats är att ha utvalda sommaröppna verksamheter samt att införa en gemensam 
bemanning för hela daglig verksamhet. Dessa åtgärder förväntas minska antalet vikarier och därmed 
kostnaderna.“  

På nämndsmötet framkommer att utgångspunkten är att rättighetsbärare ska ha personal som de 
känner och att åtgärden är till för att minska administrationen vid bemanning av verksamheterna. 
Rättighetsperspektivet behöver explicit lyftas vid åtgärder som rör rättighetsbäraren. Även om 
mänskliga rättigheter anges som ett av nämndens mål så vore det värdefullt att få en skriftlig 
reflektion av hur olika specifika åtgärder påverkar den enskildes rättigheter.  

Det är värdefullt att förvaltningen särskilt lyfter svårigheterna med att tydliggöra kopplingen 
mellan mänskliga rättigheter och operativt arbete. Vänsterpartiet vill stärka arbetet för att arbetet 
med mänskliga rättigheter i praktiken ska vara begripligt och lätthanterligt. Utgångspunkten måste 
vara att vi arbetar med verksamhetsstyrning utifrån rättigheter och att ekonomin anpassas 
därefter.  
 

Funktionsstödsnämnden 2024-02-19 

Madeleine Håkansson (V) 

Patricia Olsson Escalante (V) 

 

Med instämmande av 

Hodan Omar (V) 

8



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 16 Statsbidrag för att minska andelen timanställningar inom 
kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre för år 2023 

FSN-2024-375 
 
Sammanfattning 
Funktionsstödsnämnden har tillsammans med hälsa-, vård- och omsorgsnämnden ansökt 
om ett prestationsbaserat generellt statsbidrag från Socialstyrelsen. Statsbidraget syftar till 
att ge kommunerna incitament att minska andelen timanställningar inom kommunalt 
finansierad vård och omsorg om äldre, för att stärka kvaliteten och öka tryggheten inom 
äldreomsorgen. Om medlen beviljas, betalas de ut till Malmö stad andra kvartalet 2024.  
För att funktionsstödsnämnden ska kunna planera sin verksamhet på ett ändamålsenligt 
sätt vill nämnden be kommunfullmäktige att fatta beslut om att tilldela 
funktionsstödsnämnden en tilläggsbudget om 500 000 kronor för 2024 av de medel som 
betalas ut från statsbidraget. 
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden föreslår kommunfullmäktige att tilldela funktionsstödsnämnden 
en tilläggsbudget om 500 000 kronor under 2024 från statsbidraget Prestationsbaserat 
statsbidrag till kommuner för att minska andelen timanställningar inom kommunalt 
finansierad vård och omsorg om äldre. 
 
2. Funktionsstödsnämnden justerar ärendet omedelbart. 
   

Beslutsgång 
Mötesordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut vilket är att föreslå 
kommunfullmäktige att tilldela nämnden en tilläggsbudget om 500 000 kronor under 2024 
från det aktuella statsbidraget samt att justera paragrafen omedelbart.  
 
Mötesordförande frågar nämnden om förslaget är rätt uppfattat och om nämnden i så fall 
kan kan besluta i enlighet med detta. Efter jakande svar finner ordförande att en enig 
nämnd föreslår kommunfullmäktige att tilldela funktionsstödsnämnden en tilläggsbudget 
om 500 000 kronor under 2024 från statsbidraget Prestationsbaserat statsbidrag till 
kommuner för att minska andelen timanställningar inom kommunalt finansierad vård och 
omsorg om äldre samt att nämnden justerar paragrafen omedelbart. 

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Statsbidrag för att minska andelen 

timanställningar inom kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre för år 
2023 

• Beslut FSN-AU 240208 (§38) Statsbidrag för att minska andelen timanställningar 
inom kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre för år 2023 
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• Beslut FSN 240219 (§16) Statsbidrag för att minska andelen timanställningar inom 
kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre för år 2023 
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§ 17 Redovisning av statsbidrag för personligt ombud 2023 samt 
ansökan om statsbidrag för 2024 

FSN-2024-110 
 
Sammanfattning 
Funktionsstödsnämnden ska enligt förordning om statsbidrag (2013:522) årligen redovisa 
hur kommunen använder statsbidrag avseende verksamhet med personligt ombud. 
Funktionsstödsnämnden ska även skicka in en ansökan om statsbidrag för kommande 
verksamhetsår. 
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner redovisningen av statsbidrag för verksamhet med 
personligt ombud 2023. 
 
2. Funktionsstödsnämnden godkänner ansökan om statsbidrag för verksamhet med 
personligt ombud 2024. 
   

Beslutsgång 
Mötesordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut vilket är att godkänna 
redovisningen för 2023 och ansökan för 2024. 
 
Mötesordförande frågar nämnden om förslaget är rätt uppfattat och om nämnden i så fall 
kan kan besluta i enlighet med detta. Efter jakande svar finner ordförande att en enig 
nämnd godkänner redovisningen av statsbidrag för verksamhet med personligt ombud 
2023 och ansökan om statsbidrag för verksamhet med personligt ombud 2024. 

Beslutet skickas till  
Länsstyrelsen Skåne 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Redovisning av statsbidrag för personligt ombud 

2023 samt ansökan för 2024 
• Beslut FSN-AU 240208 (§37) Redovisning av statsbidrag för personligt ombud 

2023 samt ansökan om statsbidrag för 2024 
• Förslag till - Funktionsstödsnämnden i Malmö stads ansökan om statsbidrag för 

verksamhet med Personligt ombud 2024 
• Funktionsstödsförvaltningen redovisning av statsbidrag 2023 till kommuner som 

bedriver verksamhet med personligt ombud 
• Beslut FSN 240219 (§17) Redovisning av statsbidrag för personligt ombud 2023 

samt ansökan om statsbidrag för 2024 
 

11



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 18 Stadsrevisionens granskning av LSS-bostäder 

FSN-2023-5449 
 
Sammanfattning 
Malmö stadsrevision har granskat LSS-boende i funktionsstödsförvaltningen. 
Granskningen har genomförts av revisionsbolaget PwC på uppdrag av stadsrevisionen. 
Den sammanfattande bedömningen är att funktionsstödsnämnden inte helt har en 
tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av att verksamhetsområdet LSS-bostäder för 
vuxna bedrivs kostnadseffektivt och i enlighet med lagstiftning, föreskrifter och andra 
relevanta styrdokument. Bedömningen är, utifrån rådande ekonomisk situation, att 
nämnden borde få uppföljning av ekonomi oftare, med tydliga beslut om åtgärder för en 
ekonomi i balans.  
 
Vidare görs bedömningen att funktionsstödsnämnden inte till fullo följer Socialstyrelsens 
föreskrifter och allmänna råd kring att erbjuda individuella planer, upprätta 
genomförandeplaner samt att erbjuda handledning till berörd personal. 
 
Funktionsstödsnämnden ska yttra sig kring rapporten vid två tillfällen. I detta första 
yttrandeska nämnden ge ett sammanfattande svar utifrån granskningens slutsatser och 
redovisa vilka åtgärder som planeras att genomföras, deras förväntade effekt och när 
åtgärderna senast ska vara genomförda. I det uppföljande yttrandet i januari 2025 ska 
nämnden redovisa vilka åtgärder som vidtagits och vilken effekt de har haft i 
verksamheten.  
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner yttrandet. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Patricia Olsson Escalante (V) och Madeleine Håkansson (V) lämnar ett särskilt yttrande i 
ärendet. (se Bilaga 3) 
   

Beslutsgång 
Mötesordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut vilket är att godkänna 
yttrandet 
 
Mötesordförande frågar nämnden om förslaget är rätt uppfattat och om nämnden i så fall 
kan kan besluta i enlighet med detta. Efter jakande svar finner ordförande att en enig 
nämnd godkänner yttrandet och skickar det till stadsrevisionen. 

Beslutet skickas till  
Stadsrevisionen 
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Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Stadsrevisionens granskning av LSS-bostäder 
• Beslut FSN-AU 240208 (§32) Stadsrevisionens granskning av LSS-boende 
• Förslag till - Yttrande gällande stadsrevisionens granskning av LSS-boende 
• Bilaga 1. Resultat brukarundersökning 2023 Malmö stad LSS servicebostad 
• Rapport - Granskning av LSS-bostäder 
• Missiv och begäran om yttrande - Granskning av LSS-bostäder 
• Presentation FSN 240219 - Stadsrevisionens granskning av LSS-boende 
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Bilaga 3         
     

 

Särskilt yttrande 
 

Stadsrevisionens granskning av LSS-bostäder, FSN-2023-5449 
 

Stadsrevisionens granskning visar på en del brister i förvaltningens verksamheter. Några av de 
allvarligaste bristerna är att man inte till fullo följer Socialstyrelsens allmänna råd och föreskrifter. 
Individuella planer(LSS§10) och genomförandeplaner är viktiga för att säkerhetsställa att 
insatserna utformas efter rättighetsbärarens behov och de ger en möjlighet att utvärdera, följa 
upp och utveckla insatserna. När det gäller handledning så är det inget som erbjuds till alla 
anställda ute i verksamheten, vilket är allvarligt. Det borde vara obligatoriskt precis som annan, 
för verksamheten, nödvändig utbildning och inget som personalen borde kunna tacka nej till. 

Förvaltningens svar visar att de tagit bristerna som granskningen visat på allvar och vi ser fram 
emot att få ta del av resultaten av de nödvändiga förändringarna.  

 

Funktionsstödsnämnden 2024-02-19 
 

Madeleine Håkansson (V) 

Patricia Olsson Escalante V) 

 

Med instämmande av 

Hodan Omar (V) 
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§ 19 Patientsäkerhetsberättelse 2023 

FSN-2023-5374 
 
Sammanfattning 
Enligt patientsäkerhetslagen (2010:659) ska vårdgivare senast den 1 mars upprätta en 
patientsäkerhetsberättelse avseende föregående kalenderår. Berättelsen ska beskriva hur 
ansvaret för patientsäkerhetsarbetet är fördelat, hur patientsäkerheten har följts upp genom 
egenkontroller, hur risker har analyserats samt hur samverkan med aktuella aktörer har 
skett för att förebygga vårdskador. Patientsäkerhetsberättelsen ska godkännas av 
funktionsstödsnämnden senast under mars månad. 
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner Patientsäkerhetsberättelse 2023. 

Särskilda yttranden 
Jeanette Persson (SD) och Stefan Claesson (SD) lämnar ett särskilt yttrande i ärendet. 
(se Bilaga 4). 
 
Patricia Olsson Escalante (V) och Madeleine Håkansson (V) lämnar ett särskilt yttrande i 
ärendet. (se Bilaga 5). 
   

Beslutsgång 
Mötesordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut vilket är att godkänna 
patientsäkerhetsberättelsen. 
 
Mötesordförande frågar nämnden om förslaget är rätt uppfattat och om nämnden i så fall 
kan kan besluta i enlighet med detta. Efter jakande svar finner ordförande att en enig 
nämnd godkänner Patientsäkerhetsberättelse 2023. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Patienssäkerhetsberättelse 2023 
• Beslut FSN-AU 240208 (§39) Patientsäkerhetsberättelse 2023 
• Patientsäkerhetsberättelse 2023 
• Presentation FSN 240219 - Patientsäkerhetsberättelse 2023 
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Bilaga 4       
    

 

Särskilt yttrande 
 

Patientsäkerhetsberättelse 2023, FSN-2023-5374   
 

Efter en informativ och väl genomförd presentation av patientsäkerhetsberättelse 2023 så kan vi 
Sverigedemokrater konstatera att vi trots allt saknar en del i patientsäkerhetsberättelsen.  

Förvaltningen skriver ”syftet med patientberättelsen är att öppet och tydligt redovisa strategier, 
mål och resultat av arbetet med att förbättra patientsäkerhetsarbetet” 

Då det tyvärr händer att det förekommer övergrepp i förvaltningens verksamheter, ex vis våldtäkt 
utförda av medarbetare gentemot brukare och som dessutom leder till fastställda domar, saknar vi 
uppgifter kring hur förvaltningen kan arbeta för att förbättra säkerheten hos patienten mot denna 
typ av handlingar för att öka patientsäkerheten. 

Vi noterar också att det även finns andra oegentligheter som utförs av förvaltningens 
medarbetare och som inte leder till åtal men där redovisning av säkerhetsarbetet borde redovisas. 

Exempel på det senare kan vara stölder som utförts av förvaltningens medarbetare, av läkemedel 
från brukare och där patientsäkerheten därmed också kan äventyras. 

Vi från Sverigedemokraterna vill därmed framöver gärna se förtydliganden kring dessa övergrepp 
och oegentligheter i patientsäkerhetsberättelsen likt den övriga redovisningen i ärendet. 

 

Funktionsstödsnämnden 2024-02-19 
 

Jeanette Persson (SD) 

Stefan Claesson (SD) 

 

Med instämmande av 

Jane Olin (SD) 

Uno Hansson (SD) 
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Bilaga 5        
    

 

Särskilt yttrande 
 

Patientsäkerhetsberättelse 2023, FSN-2024-5374 
 

Organisationer som erbjuder fortbildning och utvecklingsmöjligheter tenderar att vara mer 
attraktiva för potentiella medarbetare. Vi vill att Malmö ska vara en attraktiv arbetsgivare. Detta 
gör vi genom att vi använder organisationens resurser på ett optimalt sätt och genom att vi 
undviker överbelastning eller underutnyttjande av kompetens.  

Från underlaget som nämnden tagit del av ser vi att medarbetare anmäler sig till utbildningar men 
sedan uteblir från dessa. I ljuset av hög personalomsättning behöver vi säkerställa att medarbetare 
har reell möjlighet att ta del av utbildningar och på så sätt kan kvalitén i verksamheten säkras. 

Vänsterpartiet ser positivt på att förvaltningen kommer att erbjuda fler utbildningstillfällen och 
att man uppmärksammar förutsättningarna för medarbetarna att delta på utbildningarna.  

En god arbetsmiljö för medarbetarna är en förutsättning för kompetensutveckling och för en 
kvalitativ verksamhet.  

 

Funktionsstödsnämnden 2024-02-19 
 

Patricia Olsson Escalante, (V) 

Madeleine Håkansson, (V) 

 

Med instämmande av 

Hodan Omar, (V) 
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§ 20 Remiss angående Remiss Socialdepartementet - Boverkets rapport 
Utvärdering av lagen (2018:222) om bostadsanpassningsbidrag 

FSN-2024-107 
 
Sammanfattning 
Boverket har på regeringens uppdrag genomfört en utvärdering av lagen om 
bostadsanpassningsbidrag. Bakgrunden till uppdraget är att såväl antalet ansökningar som 
antalet beviljade bidrag och bidragssummor har sjunkit under senare år. I utvärderingen 
lämnas förslag på åtgärder för att personer med funktionsnedsättningar ska få tillgång till 
nödvändiga anpassningar i bostaden. Förslagen handlar huvudsakligen om ändringar i lagen 
om bostadsanpassningsbidrag för att undanröja eventuella hinder som finns i 
lagstiftningen.  
 
Funktionsstödsnämnden föreslås ställa sig generellt positiva till förslaget även om man 
också föreslås framföra synpunkter på delar av förslaget. 
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner yttrandet. 
   

Beslutsgång 
Mötesordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut vilket är att godkänna 
yttrandet. 
 
Mötesordförande frågar nämnden om förslaget är rätt uppfattat och om nämnden i så fall 
kan kan besluta i enlighet med detta. Efter jakande svar finner ordförande att en enig 
nämnd godkänner yttrandet och skickar det till kommunstyrelsen. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Remiss från Socialdepartementet gällande 

Boverkets utvärdering av lagen om bostadsanpassning 
• Beslut FSN-AU 240208 (§33) Remiss angående Remiss Socialdepartementet - 

Boverkets rapport Utvärdering av lagen (2018:222) om bostadsanpassningsbidrag 
• Förslag till - Yttrande angående Remiss från Socialdepartementet gällande 

Boverkets utvärdering av lagen om bostadsanpassning 
• Utvärdering av lagen (2018:222) om bostadsanpassningsbidrag – Rapport 2023:11 
• Följebrev - Remiss Socialdepartementet - Boverkets rapport Utvärdering av lagen 

(2018:222) om bostadsanpassning 
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§ 21 Remiss angående Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) om ett 
Malmö fritt från rasism och hatbrott 

FSN-2023-5644 
 
Sammanfattning 
Helena Nanne (M) har inkommit med ett nämndinitiativ till kommunstyrelsen (KS) om ett 
Malmöfritt från rasism och hatbrott. Vid KS behandling av initiativet i december 2023 
beslutade man att ge stadskontoret i uppdrag att bereda nämndinitiativet. Som ett led i sin 
beredning har stadskontoret skickat nämndsinitiativet på remiss till stadens nämnder innan 
ärendet åter kan tas upp i kommunstyrelsen för beslut.  
 
Initiativets första förslag (att kommunstyrelsen anmodar förskolenämnden, 
grundskolenämnden samt gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden att genomföra en 
kartläggning av rasism i Malmös skolor) ska besvaras av stadens skolnämnder. Initiativets 
andra förslag (att kommunstyrelsen anmodar samtliga nämnder att alltid polisanmäla brott 
som sker i eller i anslutning till nämndernas verksamheter) ska besvaras av samtliga 
nämnder.  
 
Funktionsstödsnämnden föreslås, med hänvisning till det som framgår av yttrandet, att 
föreslå kommunstyrelsen att avslå förslag två i nämndsinitiativet. 
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner yttrandet efter Perssons (S) föreslagna förändring. 

Reservationer 
Josefin Anselmsson (M), Peter Eliasson (M) och Lise-Lott Douhane (M) reserverar sig mot 
beslutet. (se Bilaga 6) 
   

Yrkanden 
Josefin Anselmsson (M) yrkar att nämnden ska föreslå kommunstyrelsen att bifalla förslag 
två i nämndsinitiativet. 
 
Bengt Persson (S) yrkar att nämnden, i näst sista stycket i yttrandet, ska ersätta ordet 
"möjligt" med "lämpligt" så att meningen lyder: 
 
"Sammanlagt innebär detta att det inte heller är lämpligt för kommunstyrelsen att fatta 
beslut som gör att nämnden anmodas att lämna ut sekretessbelagda uppgifter i strid med 
gällande lagstiftning utan det måste vara upp till varje nämnd att göra denna bedömning i 
de enskilda fallen. 
 
Bengt Persson (S) yrkar att nämnden ska godkänna det föreliggande förslaget till 
yttrande efter det egna förändringsförslaget och därmed föreslå kommunstyrelsen att 
avslå förslag två i nämndsinitiativet. 
 
Christian Lie (MP) yrkar bifall till Perssons (S) förslag nämnden ska godkänna det 
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föreliggande förslaget till yttrande efter Perssons (S) förändringsförslag och därmed föreslå 
kommunstyrelsen att avslå förslag två i nämndsinitiativet. 
 

Beslutsgång 
Mötesordförande meddelar att han uppfattat två förslag till beslut. 
Dels Perssons (S) och Lies (MP) förslag att nämnden ska godkänna det föreliggande 
förslaget till yttrande efter Perssons (S) föreslagna förändring och därmed föreslå 
kommunstyrelsen att avslå förslag två i nämndsinitiativet.  
Dels Anselmsson förslag att nämnden ska föreslå kommunstyrelsen att bifalla förslag två i 
nämndsinitiativet. 
 
Efter att ha tillfrågat nämnden finner ordförande att förslagen är rätt uppfattade och att 
nämnden är redo att gå vidare till beslut. 
 
Efter att ha ställt förslagen mot varandra finner mötesordförande att nämnden beslutar i 
enlighet med Perssons (S) och Lies (MP) att godkänna det föreliggande förslaget till 
yttrande efter Perssons (S) föreslagna förändring och därmed föreslå kommunstyrelsen att 
avslå förslag två i nämndsinitiativet. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Remiss angående Nämndsinitiativ från Nanne 

(M) om ett Malmö fritt fån rasism och hatbrott 
• Beslut FSN-AU 240208 (§34) Remiss angående Nämndinitiativ från Helena Nanne 

(M) om ett Malmö fritt från rasism och hatbrott med muntlig reservation (M) 
• Förslag till - Yttrande gällande Remiss av Nannes (M) nämndsinitiativ om ett 

Malmö fritt från rasism och hatbrott 
• Nämndinitiativ - Ett Malmö fritt från rasism och hatbrott 
• Beslut KS 231206 (§366) Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) om ett Malmö 

fritt från rasism och hatbrott 
• Följebrev - Remiss angående Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) om ett Malmö 

fritt från rasism och hatbrott 
• Presentation FSN 240219 - Remiss angående nämndsinitiativ om ett Malmö fritt 

från rasism och hatbrott 
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Bilaga 6        
    

 

Reservation 
 

Remiss angående Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) om ett Malmö fritt från 
rasism och hatbrott, FSN-2023-5644 
 

Ett Malmö fritt från rasism och hatbrott. Kanske är vi längre ifrån det målet än någonsin och en 
stor del av orsaken till det är uppenbarligen stadens politiska likgiltighet i en tid av konflikt och 
oro. I Funktionsstödsnämndens yttrande för att argumentera sig fram till förslag till avslag blir 
det tydligt att man gjort valet att hellre söka kryphål för att slippa agera, snarare än tvärt om, för 
skydd av malmöbor och Malmö stads personal. Självklart finns där risk för att någon i vår 
verksamhet enbart på grund av sin diagnos skulle upplevas kränka personal, kollega eller granne. I 
en anmälan hade det däremot inte drabbat den enskilde, om det inte var så att dennes handling 
också inneburit misstanke om en brottslig gärning som kan ge fängelse i mer än ett år. Men för 
den som blivit utsatt, hade det inneburit en upprättelse och ett förtydligande om att staden inte 
blundar för hot och hat. Visst finns där en sekretesslagstiftning som problematiserar rättvisa och 
rättsskipning ibland. Men det finns också möjligheter under lagen för alla att anmäla misstänkta 
brott vilket även går att göra avidentifierat. Det blir då sedan upp till polis och åklagare att 
bedöma hur och om man går vidare. Vår personal eller de malmöbor med funktionsnedsättning 
som får sina rättigheter tillgodosedda av Funktionsstödsnämnden ska inte behöva kunna agera 
varken polis, åklagare eller domstol när hot och hat drabbar dem i att avgöra om och vilket brott 
och då i förlängningen även vilken straffskala som är tillämplig för att vidare avgöra om sekretess 
kan brytas. Efter agerandet i Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden, där förvaltningen ljög för 
sin styrande nämnd vid två tillfällen och staden stoppade huvudet i sanden, är det varken 
rättssäkert eller rättvist att arbetsgivare och myndighetsutövare alltid ska göra den juridiska 
bedömningen i dessa lägen. I förarbetena till lagen tydliggörs det att enskild befattningshavare 
kan gå till polis och åklagare för rådgivning i de fall man är osäker i ställningstagandet runt 
förutsättningarna för om sekretessgenombrott föreligger och där påtalas vidare att det inte finns 
några hinder för nämnden att reglera om hur enskilda tjänstemän ska kunna lämna vidare 
uppgifter till annan myndighet. I vår mening handlar det därför om vilja och prioritering. Är det 
skydd för det politiska styret eller medborgarna som ska prioriteras i praktiken?  

Precis som i förskola, skola, äldreomsorg och socialtjänst är det även här i 
funktionsstödsverksamheterna systematisk anmälan vid misstanke om hot och hat behöver 
implementeras. Stadens kärnverksamhet omfattar många malmöbor som behöver stöd i att 
försvara sina rättigheter och upprätthålla sin trygghet men som också på sätt och vis är fast under 
vårt utförande. Kommunens verksamhet måste vara en säker plats eftersom verksamheten som 
bedrivs finansieras av det allmänna, för det allmänna. Att som myndighet ges möjligheten att 
gömma sig bakom sekretesslagstiftning i utförandet av rättigheter för många av de allra sköraste 
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medborgare är inte rimligt. Att ha alltid som norm kan göra anmälan av hot och hat möjlig att 
implementera i systematiska ledningssystem med löpande kontroll under uppföljning, utvärdering 
och åtgärd. Kommunallagen förhindrar inte heller den gärning som anmodas vår nämnd.   

För den malmöbo som inte kan se eller höra vad som sägs och görs omkring dem, för den 
malmöbo som kognitivt inte kan förstå eller den malmöbo som förstår allt men inte kan uttrycka 
sig finns det anledning att bifalla detta initiativ. För våra anställda som försörjer sig själv och 
familj, betalar skatt och tillgodoser rättigheter genom sitt arbete finns det anledning att bifalla 
detta initiativ. För malmöborna som lever under ökad risk för hot och hat finns det anledning att 
bifalla detta initiativ.  

Med hänsyn till ovan yrkade vi på att Funktionsstödsnämnden skulle föreslå Kommunstyrelsen 
att bifalla förslag två i nämndsinitiativet. Då det inte fick gehör valde vi att reservera oss till 
förmån för eget yrkande. 

 

Funktionsstödsnämnden 2024-02-19 
 

Josefin Anselmsson (M) 

Peter Eliasson (M) 

Lise-Lott Douhane (M) 

 

Med instämmande av 

Joakim Larsson (M) 

Ewa Langerbeck (C)  
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§ 22 Nämndsinitiativ från Sverigedemokraterna i 
funktionsstödsnämnden gällande att utreda rekryteringar av dömda 
och vidta åtgärder 

FSN-2023-5391 
 
Sammanfattning 
Ledamöter i en nämnde har enligt 4 kap. 20 § kommunallagen rätt att väcka ärenden i 
nämnden, i Malmö ofta via så kallade nämndsinitiativ. I aktuellt fall har ledamot Jeanette 
Persson (SD) inkommit med initiativ om att utreda rekrytering av dömda och vidta vissa 
åtgärder för att förhindra att personer som begått brott anställs i 
förvaltningen. Funktionsstödsnämnden föreslås anse nämndsinitiativet besvarat med det 
som framgår av ärendet. 
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden finner nämndsinitiativet besvarat. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Jeanette Persson (SD) och Stefan Claesson (SD) reserverar sig mot beslutet. (se Bilaga 7) 
   

Yrkanden 
Jeanette Persson (SD) yrkar att nämnden ska bifalla nämndsinitiativet. 
 
Bengt Persson (S), Susanne Jönsson (S) och Munir Niazi (S) yrkar att nämnden ska 
anse nämndsinitiativet besvarat med det som framgår av ärendet. 

Beslutsgång 
Mötesordförande meddelar att han uppfattat två förslag till beslut. Dels Perssons (S), 
Jönssons (S) och Niazis (S) förslag att nämnden ska anse nämndsinitiativet besvarat, dels 
Perssons (SD) förslag att nämnden ska bifalla nämndsinitiativet. Efter att ha tillfrågat 
nämnden finner ordförande att förslagen är rätt uppfattade och att nämnden är redo att gå 
vidare till beslut. 
 
Efter att ha ställt förslagen mot varandra finner mötesordförande att nämnden beslutar i 
enlighet med Perssons (S), Jönssons (S) och Niazis (S) förslag och därmed 
anser nämndsinitiativet besvarat. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Nämndsinitiativ från Sverigedemokraterna i 

funktionsstödsnämnden gällande att utreda rekryteringar av dömda 
• Beslut FSN-AU 240208 (§35) Nämndsinitiativ från Sverigedemokraterna i 

funktionsstödsnämnden gällande att utreda rekryteringar av dömda och vidta 
åtgärder 

• Nämndsinitiativ från Sverigedemokraterna - Utred rekryteringar av dömda och 
vidta åtgärder 
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Bilaga 7       
     

 

Reservation 
 

FSN-2023-5391 Nämndsinitiativ från Sverigedemokraterna i funktionsnämnden 
gällande att utreda rekryteringar av dömda och vidta åtgärder 
 

Sverigedemokraterna (SD) hade i sitt nämndsinitiativ att nämnden skulle besluta om ”att uppdra 
åt förvaltningen att fortlöpande återkomma till nämnden med information om händelser där 
medarbetare döms/häktas”.  

Då majoriteten i nämnden uttryckligen ogillade detta initiativ, men beslutade ändå att anse 
initiativet besvarat genom förvaltningens tjänsteskrivelse, så anser SD att detta beslut medför att 
förvaltningen fortsatt kan undanhålla och dölja dessa kriminella händelser för nämnden.  

SD anser vidare att detta beslut av majoriteten även har en direkt negativ påverkan på 
förvaltningens arbete kring brukar- och patientsäkerhet genom att det begränsar nämndens 
uppgift till att möjliggöra nödvändiga beslut i detta så viktiga säkerhetsarbete. Ytterst kan 
nämndens beslut drabba de funktionshindrade genom en högre risk för att bli utsatta för 
kriminella våldshandlingar av olämpliga medarbetare. 

SD anser även att beslutet är anmärkningsvärt då den information som SD ville att 
funktionsstödsförvaltningen skulle få i uppdrag att ge nämnden är exakt samma information som 
förvaltningen i sin tjänsteskrivelse skriver (citat) ” I nuläget sker alltid en återrapportering till 
förvaltningsdirektör, som i sin tur uppdaterar nämndsordförande, om händelser där medarbetare 
häktas och eller dömts för brott mot brukare”. Med andra ord informationen finns redan men 
mörkas för nämnden. Varför återrapporteringen hanteras så motiverades inte i tjänsteskrivelsen. 

Hade inte massmedia uppmärksammat den fällande domen i nov 2023 gällande en av 
funktionsstödsförvaltningens medarbetare inom hemtjänsten och dennes våldtäkt på en äldre 
kvinna i hennes bostad, så hade uppgiften aldrig kommit till Sverigedemokraterna eller nämndens 
ledamöter för kännedom då förvaltningen inte gav någon information om denna händelse eller 
ens informerade att brott var begånget.  

Sverigedemokraterna ställer sig härav också frågan kring vad mera som förvaltningen undanhåller 
nämnden? Är det fler allvarliga händelser som sker eller ”enbart” kriminella och oegentliga 
handlingar eller domar som nu och fortsatt kommer att undanhållas och medvetet eller 
omedvetet mörkas av förvaltningen? För SD är det viktigt att slå vakt om brukar- och 
patientsäkerheten samt att stärka arbetet och skyddet för brukare gentemot mot kriminella 
medarbetare.  

Då vårt bifallsyrkande till vårt nämndsinitiativ inte fick gehör reserverar vi oss. 
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Funktionsstödsnämnden 2024-02-19 
 

Jeanette Persson (SD)      

Stefan Claesson (SD) 

 

Med instämmande av 

Jane Olin (SD)       

Uno Hansson (SD) 
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§ 23 Hyresavtal för nya lokaler till Hjälpmedelscentrum 

FSN-2024-371 
 
Sammanfattning 
Efterfrågan av medicintekniska hjälpmedel växer och förväntas fortsätta växa de 
kommande 10 åren. Förvaltningens bedömning är att nuvarande lokaler inte längre är 
tillräckliga för uppdraget varför nya lokaler behöver anskaffas. Förvaltningen föreslår att 
lokaler inhyres externt genom en hyresvärdsupphandling för att tillgodose lokalbehovet. 
Förfarandet innebär att kravspecifikationer, villkor och kriterier som ingår i 
upphandlingsunderlaget är bindande varför ingen ytterligare förhandling görs efter att 
upphandlingen har annonserats. Genom att godkänna detta ärende åtar sig nämnden därför 
att teckna hyreskontrakt med den anbudsgivare som tilldelas upphandlingen. 
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner hyresvärdsupphandlingens villkor, hyresavtalet och 
att maximal grundhyra för år 1 uppgår till 10,5 miljoner kronor. 
 
2. Funktionsstödsnämnden ger i uppdrag till förvaltningschef att, efter godkännande från 
kommunfullmäktige, teckna hyresavtalet.  
 
3. Funktionsstödsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma med ett 
informationsärende efter att tilldelning av upphandling genomförts. 

Reservationer 
Patricia Olsson Escalante (V) och Madeleine Håkansson (V) reserverar sig mot beslutet. 
(se Bilaga 8) 
   

Yrkanden 
Madeleine Håkansson (V) yrkar att nämnden ska avslå samtliga tre förslag till beslut och 
istället uppdrar åt förvaltningen att, genom stadsfastigheter, uppföra och förvalta en ny 
byggnad i Malmö stads regi i vilket Hjälpmedelscentrums verksamhet kan bedrivas.   
 
Bengt Persson (S) och Stefan Claesson (SD) yrkar att nämnden ska godkänna föreliggande 
förslag till beslut, det vill säga: 
1. att godkänna hyresvärdsupphandlingens villkor, hyresavtalet och att maximal grundhyra 
för år 1 uppgår till 10,5 miljoner kronor, 
2. att ge förvaltningschef i uppdrag att efter godkännande från kommunfullmäktige teckna 
hyresavtalet samt 
3. att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma med ett informationsärende efter att 
tilldelning av upphandling genomförts. 
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Beslutsgång 
Mötesordförande meddelar att han uppfattat två förslag till beslut. Dels Perssons (S) och 
Claessons (S) förslag att nämnden ska godkänna det föreliggande förslagen till beslut, dels 
Håkanssons (V) förslag att nämnden ska avslå de föreliggande förslagen till beslut 
och istället uppdra åt förvaltningen att, genom stadsfastigheter, uppföra och förvalta en ny 
byggnad i Malmö stads regi i vilket Hjälpmedelscentrums verksamhet kan bedrivas.     
 
Efter att ha tillfrågat nämnden finner ordförande att förslagen är rätt uppfattade och att 
nämnden är redo att gå vidare till beslut. 
 
Efter att ha ställt förslagen mot varandra finner mötesordförande att nämnden beslutar i 
enlighet med Perssons (S) och Claessons (SD) förslag och 
därmed godkänner hyresvärdsupphandlingens villkor, hyresavtalet och att maximal 
grundhyra för år 1 uppgår till 10,5 miljoner kronor, ger förvaltningschef i uppdrag att efter 
godkännande från kommunfullmäktige teckna hyresavtalet samt ger förvaltningen i 
uppdrag att återkomma med ett informationsärende efter att tilldelning av upphandling 
genomförts. 

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Hyresavtal för nya lokaler till 

Hjälpmedelscentrum 
• Beslut FSN-AU 240208 (§40) Hyresavtal för nya lokaler till Hjälpmedelscentrum 
• Bilaga 1 Livskostnadsanalys Hjälpmedelscentrum 
• Bilaga 2. Hyreskontrakt för lokal 
• Bilaga 3.1 Inbjudan till anbudsansökan (steg 1) 
• Bilaga 3.2 Inbjudan att lämna anbud (steg 2) 
• Bilaga 4. Lokalbeslutsunderlag Hjälpmedelscentrum 
• För jämförelse - Tjänsteskrivelse och beslut från FSN i februari 2023 gällande 

information om kommande hyresvärdsupphandling 
• Presentation FSN 240219 - Nya lokaler till hjälpmedelscentrum 
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Bilaga 8        
    

 

Reservation 
 

Hyresavtal för nya lokaler till Hjälpmedelscentrum, FSN-2024-371 
 

Kommunal verksamhet har ofta speciella behov och förutsättningar vad gäller lokalplanering men 
lokaler på hyresmarknaden har hyressättning enligt marknadsprinciper. Fastighetsägare kan 
således begära mycket höga hyreshöjningar, något som såväl Malmö stad som 
Funktionsstödsnämnden har erfarit. Framtida omförhandlingar av hyreskontrakt för kommunens 
verksamheter riskerar därför att ge stora kostnadsökningar när en verksamhet ställs vid en 
omförhandling inför valet att stanna kvar och betala, eller flytta. 

Vänsterpartiet anser därför att kommunal verksamhet i normalfallet skall bedrivas i lokaler som 
kommunen äger. I lokalbeslutsunderlaget framkommer att befintliga lokaler för 
Hjälpmedelscentrum inte är tillräckliga, det finns ingen möjlighet att effektivisera inom 
funktionsstödsförvaltningens lokalbestånd och det finns ingen lämplig lokal inom Malmö stads 
befintliga bestånd. Kalkylerna gällande att bygga och förvalta i egen regi en ny byggnad tar 
överhuvudtaget inte höjd för de senaste årens hyreshöjningar eller den historik 
funktionsstödsnämnden har med externa hyresvärdars lyckade försök att chockhöja hyror för 
förvaltningens verksamheter. 

Vänsterpartiet yrkade således att uppdra åt funktionsstödsförvaltningen att genom 
Stadsfastigheter uppföra och förvalta i egen regi en ny byggnad i vilken Hjälpmedelcentrums 
framtida verksamhet bedrivs. När vårt yrkande inte bifölls reserverade vi oss.  

 

Funktionsstödsnämnden 2024-02-19 
 

Patricia Olsson Escalante (V) 

Madeleine Håkansson (V) 

 

Med instämmande av 

Hodan Omar (V) 
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§ 24 Hyresavtal för LSS-boende på Ängshaga 5 

FSN-2022-4799 
 
Sammanfattning 
Den föreslagna investeringen gäller ett LSS-boende för barn enligt LSS 9§8 alternativt för 
vuxna enligt 9§9. Den föreslagna gruppbostaden innehåller två lägenheter, gemensamma 
utrymmen och personalutrymmen. Den tilltänka målgruppen har liknande stödbehov 
oavsett om det blir boende för barn eller vuxna.  
 
Boendet är särskilt anpassade efter en liten del av målgruppen för särskilt boende. Det 
övergripande syftet med fastighetens utformning är att skapa en miljö och en vardag som 
minskar de boendes stress- och orosnivå och därmed bidrar till ökat välmående och 
möjligheter till delaktighet och självbestämmande.  
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner överenskommelsen med serviceförvaltningen 
gällande ombyggnation inom fastigheten Ängshaga 5. 
   

Yrkanden 
Stefan Claesson (SD) yrkar bifall till föreliggande förslag till beslut som är att nämnden ska 
godkänna överenskommelsen med serviceförvaltningen gällande ombyggnation inom 
fastigheten Ängshaga 5. 

Beslutsgång 
Mötesordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut vilket är att godkänna 
överenskommelsen. 
 
Mötesordförande frågar nämnden om förslaget är rätt uppfattat och om nämnden i så fall 
kan kan besluta i enlighet med detta. Efter jakande svar finner ordförande att en enig 
nämnd godkänner överenskommelsen med serviceförvaltningen gällande ombyggnation 
inom fastigheten Ängshaga 5. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Nytt LSS-boende på Ängshaga 5 
• Beslut FSN-AU 240208 (§41) Hyresavtal för LSS-boende på Ängshaga 5 
• Bilaga 1 Överenskommelse med serviceförvaltningen 
• Bilaga 2 Gränsdragningslista 
• Bilaga 3 Planritning 
• Bilaga 4 Markplaneringsplan 
• Bilaga 5 Livscykelkostnadsberäkning 
• Beslut FSN 221219 (§128) Förslag till ny tomt för LSS-boende på Ängshaga 5 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 221219 - Förslag till ny tomt för LSS-boende på Ängshaga 

5 
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§ 25 Årlig uppföljning av systemet för det systematiska 
arbetsmiljöarbetet (SAM) 2023 

FSN-2024-247 
 
Sammanfattning 
Förvaltningen lämnar en årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet samt en 
sammanfattning av identifierade riskområden och planerade åtgärder. 
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner redovisningen av årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet (SAM) 2023. 
   

Beslutsgång 
Mötesordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut vilket är att godkänna 
redovisningen. 
 
Mötesordförande frågar nämnden om förslaget är rätt uppfattat och om nämnden i så fall 
kan kan besluta i enlighet med detta. Efter jakande svar finner ordförande att en enig 
nämnd godkänner redovisningen av årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 
(SAM) 2023. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Årlig uppföljning av systemet för det systematiska 

arbetsmiljöarbetet (SAM) 2023 
• Beslut FSN-AU 240208 (§42) Årlig uppföljning av systemet för det systematiska 

arbetsmiljöarbetet (SAM) 2023 
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§ 26 Återrapportering av brukarundersökning 2023 

FSN-2024-67 
 
Sammanfattning 
Funktionsstödsförvaltningen har under hösten 2023 deltagit i den nationella 
brukarundersökningen inom funktionshinderområdet som tillhandahålls av Sveriges 
kommuner och regioner (SKR). Brukarundersökningen riktar sig till personer över 18 år 
som har insatser enligt LSS eller stöd inom socialpsykiatrin enligt SoL. 
Brukarundersökningen genomfördes inom serviceboende enligt LSS i avdelning LSS-
bostäder under perioden september till oktober 2023. 
 
Undersökningen består av enkäter med frågor om bland annat trivsel, kommunikation, 
trygghet och självbestämmande. Brukarnas deltagande är helt frivilligt och anonymt. 
Enkäterna kan besvaras av brukarna digitalt eller på pappersenkät. Det är brukaren själv 
som får välja på vilket sätt enkäten ska besvaras. 
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner informationen. 

Särskilda yttranden 
Patricia Olsson Escalante (V) och Madeleine Håkansson (V) lämnar ett särskilt yttrande i 
ärendet. (se Bilaga 9) 
   

Beslutsgång 
Mötesordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut vilket är att godkänna 
informationen. 
 
Mötesordförande frågar nämnden om förslaget är rätt uppfattat och om nämnden i så fall 
kan kan besluta i enlighet med detta. Efter jakande svar finner ordförande att en enig 
nämnd godkänner informationen om brukarundersökningen 2023. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Återrapportering av Brukarundersökning 2023 
• Beslut FSN-AU 240208 (§43) Återrapportering av brukarundersökning 2023 
• Rapport brukarundersökning 2023 - sammanställning och analys 
• Bilaga 1 - Resultat brukarundersökning 2023 Malmö stad servicebostad LSS 

(Enkätfabriken) 
• För jämförelse - Rapport gällande Brukar- och enhetsundersökning 2019 
• Presentation FSN 240219 - Brukarundersökning 2023 
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Bilaga 9           
    

 

Särskilt yttrande 
 

Återrapportering av Brukarundersökning 2023, FSN-2024-67 
 

Vänsterpartiet har tagit emot ett gediget underlag och en heltäckande dragning av Rapport 
brukarundersökning 2023 – sammanställning och analys.  

Inledningsvis vill Vänsterpartiet betona vikten av att arbetet med att öka svarsfrekvensen. Det är 
oroväckande att svarsfrekvensen ligger så pass lågt som 50%. Den låga svarsfrekvensen gör att 
det är svårt att dra generella slutsatser av resultatet. På frågan ”Pratar personalen hemma med dig 
så att du förstår vad de menar?” framgår att 34 % säger att det bara är några som gör det och 3 % 
svarar att ingen gör det. På frågan ”Förstår personalen hemma vad du säger är det 30 % som 
anger att det bara är några som förstår dem och 5 % svarar att ingen förstår dem. Förvaltningen 
drar slutsatsen att det finns stora utmaningar när det gäller kommunikation mellan 
rättighetsbärare och personal samt att det kan behövas ökad medvetenhet om anpassningar till 
kommunikationshjälpmedel.  

Generellt sett ger resultatet en nedslående bild i förhållande till det nationella resultatet. 
Verksamheten utgår från en rättighetslagstiftning som ska garantera att den enskilde har goda 
levnadsvillkor och kan leva ett liv på samma villkor som andra som inte har en 
funktionsnedsättning. I ljuset av detta blir det angeläget att rättighetsbäraren har möjlighet att 
kommunicera vad den behöver för att uppnå goda levnadsvillkor. Vänsterpartiet anser att de 
resultat som framkommit talar för att de utmaningar som finns i verksamheten även kan ha 
bidragit till den låga svarsfrekvensen. Det är av yttersta vikt att det säkerställs att de boende och 
personalen kan kommunicera med varandra.  

Det bör också vara av vikt att arbetet med minskad personalomsättning fortskrider för att 
undvika att kunskap går förlorad och att de boende behöver lära känna ny personal gång på gång. 
Personal som stannar över tid ger också en bättre verksamhet. Det framgår av 
brukarundersökningen att det finns personal som gör extra insatser för rättighetsbärarna utöver 
schemalagda insatser. Vänsterpartiet ser detta som indikation på att det kan finnas brukare som 
inte har tillräcklig omfattning av insatser. För personalen är detta även ett arbetsmiljöproblem om 
de ser sig tvingade att göra det för att de ser en person som verkligen behöver insatsen trots att 
den inte har beslutats om.  

I målarbetet för 2020 beslutade ledningen att ta fram återkopplingsmaterial för att ge 
rättighetsbärarna stöd i att framföra förslag och idéer för att förbättra verksamheten. 
Vänsterpartiet ser att den typen av strukturerat arbete för att fånga upp förbättringsförslag är 
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mycket bra och viktigt. Det är positivt att förvaltningen har en god vana av att arbeta på det 
sättet.   

Vänsterpartiet saknar rättighetsperspektivet i de sammanfattningar där det redogörs för vilka 
utmaningar verksamheten står inför. Rättighetsperspektivet gör det särskilt angeläget att få en 
fungerande kommunikation mellan rättighetsbärare och personal. Rättighetsperspektivet ger även 
individens behov av individuellt anpassat stöd en större tyngd. En önskan om en individuell 
insats är inte enbart en önskan om att få leva ett självständigt liv utan är också ett rättsligt krav 
med stark juridisk grund.  

 

Funktionsstödsnämnden, 2024-02-19  
 

Madeleine Håkansson(V) 

Patricia Olsson Escalante (V) 

 

Med instämmande av 

Hodan Omar (V) 
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§ 27 Inkomna, utgående och upprättade skrivelser 

FSN-2024-33 
 
Sammanfattning 
I ärendet redovisas inkomna, utgående och upprättade skrivelser som registrerats på 
funktionsstödsförvaltningen inför månadens sammanträde. 
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner redovisningen av inkomna, utgående och upprättade 
skrivelser. 
   

Beslutsgång 
Mötesordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut vilket är att godkänna 
redovisningen. 
 
Mötesordförande frågar nämnden om förslaget är rätt uppfattat och om nämnden i så fall 
kan kan besluta i enlighet med detta. Efter jakande svar finner ordförande att en enig 
nämnd godkänner redovisningen av inkomna, utgående och upprättade skrivelser. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Inkomna, utgående och upprättade skrivelser 
• Inkommet från kommunstyrelsen - Uppföljning av visselblåsarärenden 2023, FSN-

2023-4046 
• Inkommet från kommunstyrelsens arbetsutskott - Fördelning av extra medel i syfte 

att stärka den sociala sammanhållningen och lindra effekterna av den ekonomiska 
krisen, FSN-2024-373 

• Utgående till stadskontoret - Återsänt ärende angående Remiss 
Finansdepartementet - Förändring genom försök - försöksverksamhet i kommunal 
sektor, FSN-2024-298 

• Upprättat på funktionsstödsförvaltningen - Protokoll från förvaltningsrådet (FSF-
FVR) 2024-02-09 
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§ 28 Återrapportering av delegationsbeslut 

FSN-2024-38 
 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen (6 kap. 37-40 §§) kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i 
vissa ärenden, exempelvis till ett utskott, en ledamot eller en tjänsteperson (så kallad 
delegering).  
 
De beslut som får fattas på detta sätt finns med i nämndens delegationsordning. 
Kommunallagen ger nämnden möjlighet att besluta om och hur ofta delegationsbeslut ska 
rapporteras till nämnden. 
 
Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner återrapporteringen av delegationsbesluten. 
   

Beslutsgång 
Mötesordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut vilket är att godkänna 
återrapporteringen. 
 
Mötesordförande frågar nämnden om förslaget är rätt uppfattat och om nämnden i så fall 
kan kan besluta i enlighet med detta. Efter jakande svar finner ordförande att en enig 
nämnd godkänner återrapporteringen av delegationsbesluten. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse FSN 240219 - Återrapportering av delegationsbeslut 
• Delegationsbeslut - Protokoll från funktionsstödsnämndens arbetsutskott 2024-02-

08 
• Delegationsbeslut - Beslut enligt LSS, janauari 2024 
• Delegationsbeslut - Beslut enligt SoL, januari 2024 
• Delegationsbeslut - Anställningsärenden kvartal 4 2023 
• Delegationsbeslut - Anställningens upphörande med mera, kvartal 1, 2, 3 och 4 

2023 
• Delegationsbeslut - Direktupphandlingar över 25 000 kronor 
• Delegationsbeslut - Övriga anmälda delegationsbeslut under perioden 
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§ 29 Information från förvaltningen 

FSN-2024-49 
 
Sammanfattning 
Information från förvaltningen om aktuella händelser i verksamheterna och inom 
funktionsstödsområdet. 
 
   
Förvaltningschef Charlotte Widén Odder informerar om följande: 
 
För att säkerställa att funktionsstödsnämnden kontinuerligt ska kunna följa den 
ekonomiska utvecklingen kommer nämnden från och med 2024 att få månatliga 
rapporteringar av det ekonomiska läget på förvaltningen. Månadsrapporten ges antingen i 
samband med ekonomiska ärenden på dagordningen (ekonomiska prognoser, 
delårsrapporter etcetera) eller, om det inte finns något särskilt ekonomiärende vid ett 
sammanträde, under ärendet ”Information från förvaltningen”. För att nämnden ska få så 
aktuell bild som möjligt kommer underlag att publiceras på fredagen innan 
nämndsammanträdet.  
Månadsrapport för februari 2024 behandlades vid aktuellt sammanträde under ”Årsanalys 
2023”.     
 
I samband med nämndens behandling av ärendet ”Genomlysning av 
funktionsstödsnämndens ekonomi” i april 2023 gavs förvaltningen ett antal uppdrag. 
Direktör redogör för uppdragen, dess status och det fortsatta arbetet med de olika 
uppdragen. (se bifogad presentation).  
 
Under februari hävs stoppet för rekrytering av timvikarier och inköpsstoppet men även 
fortsättningsvis gäller återhållsamhet och att alla chefer och anställda fortsatt tar ansvar för 
ekonomin. 
 
Malmö stad har ingått ett nytt ramavtal för färdtjänst med start den 1 april 2024 som 
sträcker sig till den 30 april 2026. De fyra nya leverantörerna är Telepass, Cabonline, Taxi 
97 och Vellinge Taxi. Telepass kommer ansvara för körningar som kategoriseras som mer 
krävande än övriga, något som exempelvis avser kommunresor samt regelbundna 
transporter till och från daglig verksamhet. Telepass kommer även att ta emot beställningar 
av resor med specialfordon under kvällar och helger, när Malmö stads beställningscentral är 
stängd. Telepass kommer bara att köra resor som är samhällsbetalda och är inte aktiva på 
den öppna marknaden. De övriga tre leverantörerna är aktiva på båda marknaderna. 
 
Den 17 februari 2024 var det invigning av den nya mötesplatsen med inriktning mot 
neuropsykiatrisk funktionsnedsättning (NPF) i Autism Skånes lokaler på Ängelholmsgatan 
6. Mötesplatsen är en del av ett idéburet offentligt partnerskap (IOP) mellan 
funktionsstödsnämnden och Autism Skåne där syftet är att bidra till delaktighet och 
gemenskap för personer med NPF. I uppdraget ingår också att erbjuda utbildningar och 
psykoedukation för personer med NPF samt anhöriga, personal och andra som kommer i 
kontakt med personer med NPF. Mötesplatsen öppnar den 21 februari 2024 och är öppen 
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onsdagar klockan 18:00-20:00 och lördagar klockan 13:00-15:00. 
 
Den 22 maj 2024 arrangerar funktionsstödsförvaltningen den så kallade Hälsodagen för 
andra året i rad. Programmet är inte helt färdigt ännu med kommer att utgå från ”Öresund 
Funkis – badet utan hinder” mellan klockan 10:00 och 15:00 med inslag som motionslopp, 
aktivitetsuppdrag, mingel och musik.  
 
Lördagen den 10 februari 2024 hölls Funkisfestivalens delfinal i Malmö stad på ett slutsålt 
Malmö Live. Vann gjorde Lars Theander, eller Mello-Lars, med sin tolkning av låten ”This 
is Our Night”. Detta betyder att Mello-Lars kommer att tävla i semifinalen i april och 
förhoppningsvis i finalen av Funkisfestivalen i Stockholm i juni 2024. 
Den 1 maj 2024 byter Malmö stad bank från Swedbank till Nordea. Alla som får lön från 
Malmö stad (gäller även förtroendevalda som får arvode eller ersättning för förlorad 
arbetsförtjänst) behöver därför anmäla sitt bankkontonummer hos Nordea senast den 30 
april. Man behöver alltså inte byta bank utan enbart anmäla det bankkonto som man vill ha 
pengarna utbetalde till i Nordeas kontoregister. Länk och instruktioner för hur man 
anmäler sitt konto till Nordea har skickats till nämndens förtroendevalda via e-post.  
 
I förra veckan skickade nämndsekreteraren ut tillgänglighetsanpassade mallar för respektive 
partis särskilda yttranden och reservationer, tillsammans med en kort instruktion. Samtliga 
partier uppmanas att från och med nu använda dessa mallar. Reservationer och särskilda 
yttranden som inte följer de utskickade mallarna kommer inte att kunna publiceras 
tillsammans med protokollet på Medborgarprotalen (malmo.se) utan enbart synas internt 
eller vid en begäran om allmän handling. 
 
Avslutningsvis medverkar förvaltningens beredskapshetssamordnare Jeanette Larsson och 
informerar om förvaltningens arbete med civil beredskap. Civil beredskap är ett 
samlingsnamn för krisberedskap och civilt försvar som syftar till att minska sårbarheten 
och genom planering skapa en förmåga att kunna hantera samhällsstörningar. Larsson 
informerade även om ”förordning (2023:490) om statsbidrag till kommuner för 
socialtjänstens och hälso- och sjukvårdens beredskap” inom vilket kommunerna kan söka 
medel för förberedande åtgärder som behövs för att stärka beredskapen och för att 
verksamheten ska kunna upprätthållas även under höjd beredskap (se bifogad 
presentation). Det kommer att bli fler informationstillfällen under året för nämnden ska 
kunna följa arbetet och utvecklingen inom detta prioriterade område. 

Beslutsunderlag 
• Presentation FSN 240219 - Uppföljning av uppdragen i Genomlysning av 

funktionsstödsnämndens ekonomi 
• Presentation FSN 240219 - Stärkt beredskap inom kommunal hälso- och sjukvård 

(civil beredskap) 
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